
החיים בצל משברים מתמשכים הפכו בשנים האחרונות למרכיב מרכזי בהוויה האנושית,
באזורנו ובעולם כולו. המלחמה המתמשכת באזורינו מאז השבעה באוקטובר 2023, לצד
החרפת המשבר החוקתי, עלייה באלימות, ופיצולים חברתיים עמוקים, מהדהדים מצבי
קיצון ברחבי העולם שבהם אלימות פוליטית, קריסה כלכלית או משברים סביבתיים הופכים

לממד מתמשך של חיי היומיום. 
בתוך מצבי משבר מרובים אלה מתחדדת גם ההבנה שהאנתרופולוגיה, כדיסציפלינה
שהתעצבה מתוך פרויקט הנאורות והדחף למפגש עם ה"אחר", עומדת בפני אתגרים
חדשים. שינויים פוליטיים מרחיקי לכת כמו גם הופעתן והתעצמותן של טכנולוגיות חדשות,
דוגמת הבינה המלאכותית היוצרת, מזמינים בחינה מחודשת של החוויה האנושית, של

עשייה פוליטית, ושל יצירות תרבותיות.
עבודות אתנוגרפיות, על ובעתות משבר, מאפשרות בחינה מחודשת של מושגים
אנתרופולוגיים מוכרים לצד פיתוחם של מושגים חדשים. זה מאפשר לחשוב עלשגרה לא
רק כמרחב של יציבות המנוגד למשבר, אלא כפרקטיקה חברתית דינמית של יצירת
משמעויות תרבותיות חדשות ובניה של דפוסי קרבה וריחוק בתוך תנאים של אלימות, אי
ודאות וחוסר ביטחון קיומי. בהקשר זה, אנו מזמינות ומזמינים מחקרים אנתרופולוגיים, וכן
עבודות מתחומי דעת קרובים העושים שימוש בכלים אתנוגרפיים או בתיאוריה
אנתרופולוגית, המתמקדים בדפוסי חיים המתהווים בתוך משבר או בצלו. ועדת הכנס
תשקול גם מושבים והרצאות מתחום האנתרופולוגיה שאינם קשורים ישירות לנושא הכנס.
מגוון המפגשים והאירועים במהלך הכנס נועד לעודד שיח מפרה וידידותי בין חוקרות
וחוקרים העוסקים בעבודות אתנוגרפיות או בתיאוריה אנתרופולוגית, והחולקים תחומי

עניין משותפים.

שגרה ומשבר:
אתנוגרפיה של יצירת משמעות במצבי חירום

הכנס השנתי ה-54 של האגודה האנתרופולוגית הישראלית
3-4 ביוני 2026, הקריה האקדמית אונו ורמלה

תאריך אחרון להגשת הצעות למושבים והרצאות: 1 במרץ 2026
הגשת המועמדות להרצאות\מושבים תיעשה דרך טופס ההרשמה בלבד.

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSc2ZNC7UAWlr95yu7u10jsapm5Nwa8OHVjFCMabw3cyQKS3Rw/viewform?usp=dialog


הנחיות כלליות לההשתתפות בכנס:
הגשת הרצאות ומושבים לכנס פתוחה לחברי וחברות האגודה האנתרופולוגית1.

הישראלית בלבד. יש לחדש את החברות באגודה טרם ההרשמה לכנס דרך
אתר האגודה.

כל משתתף.ת רשאי.ת להציג עבודה אחת בלבד בכנס. עם זאת, מציגים.ות2.
יוכלו לשמש גם בתפקיד ראש.ת מושב וכמתדיינים.ות.

ניתן להציג בשפות עברית, ערבית ואנגלית.3.

כבעבר, ניתן להגיש הצעות גם בנושאים שאינם קשורים ישירות לנושא המרכזי4.
של הכנס.

כל ההצעות יעברו תהליך שיפוט אקדמי וישובצו בהתאם לשיקולי לוח הזמנים5.
של הכנס. תינתן עדיפות לעבודות המבוססות על מחקר אתנוגרפי.

הרצאות המבוססות על עבודות תזה יש להגיש יחד עם המנחה. הרצאות6.
המבוססות על עבודות דוקטורט הנכתבות בימים אלה, יש להגיש בצירוף

המלצת מנחה.

חגיגת ספרים:
במהלך הכנס ייערך אירוע חגיגת ספרים, בו יוצגו ספרים בתחום האנתרופולוגיה

שיצאו לאור בשנתיים האחרונות.
לקול הקורא לחצו כאן

פרסים:
במסגרת הכנס יוענקו הפרסים הבאים )לחצו על הלינקים לקולות קוראים(:

אות מפעל חיים של האגודה האנתרופולוגית הישראלית
תחרות עבודת הדוקטורט המצטיינת ע"ש מקס גלקמן

תחרות עבודת מחקר לתואר שני או לדוקטורט ע״ש פרחה וג׳ורג׳ מוצפי

isranthro@gmail.com לשאלות ופרטים נוספים, צרו קשר בכתובת

חברי וחברות הוועדה המארגנת:
ד"ר רוית תלמי כהן )נשיאת האגודה(, פרופ' תמר אלאור )נציגת האוניברסיטה
העברית(, ד"ר שלמה גוזמן כרמלי )נציג אוניברסיטת בר אילן(, ד"ר רפי גרוסגליק
)נציג אוניברסיטת בן-גוריון בנגב(, ד"ר ז'נט כהן )נציגת המכללות(, ד"ר אינה
לייקין )נציגת האוניברסיטה הפתוחה(, ד"ר מהא נטור )נציגת אוניברסיטת חיפה(,
ריקי ענתבי )נציגת דוקטורנטים.ות(, ד"ר זאב קאליפון )גזבר האגודה(, פרופ'

מיכל קרבאל-טובי )נציגת אוניברסיטת תל אביב(
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أصبح العيش في ظل الأزمات المستمرة عنصرًا أساسيًا في الوجود الإنساني خلال السنوات

الأخيرة، في منطقتنا وحول العالم. فالحرب الدائرة في منطقتنا منذ 7 أكتوبر/تشرين الأول 2023،

إلى جانب الأزمة الدستورية المتفاقمة، تصاعد العنف، والانقسامات الاجتماعية العميقة،

ا متطرفة في أنحاء العالم، حيث بات العنف السياسي، الانهيار الاقتصادي تعكس أوضاعً

ا لا يتجزأ من الحياة اليومية.  والأزمات البيئية جزءً

في خضم هذه الأزمات المتعددة، يتزايد الإدراك بأن علم الإنسان والحضارة )الأنثروبولوجيا(،

ا تشكّل بفعل مشروع التنوير والرغبة في التفاعل مع "الآخر"، يواجه تحديات بوصفه تخصصً

جديدة. فالتغيرات السياسية واسعة النطاق، فضلًا عن ظهور وتطور تقنيات جديدة، كالذكاء

الاصطناعي التوليدي، تدعو إلى إعادة النظر في التجربة الإنسانية، والعمل السياسي، والنتاجات

الثقافية.
يتيح العمل الإثنوغرافي في أوقات الأزمات إعادة النظر في مفاهيم علم الإنسان والحضارة

المألوفة، إلى جانب تطوير مفاهيم جديدة. يُمكّننا هذا من النظر إلى الروتين ليس فقط كمساحة

من الاستقرار المناقضة للأزمة ، بل كممارسة اجتماعية ديناميكية لخلق معانٍ ثقافية جديدة

وبناء أنماط من التقارب والتباعد في ظل ظروف العنف وعدم اليقين وانعدام الأمن الوجودي. في
هذا السياق، ندعو إلى تقديم دراسات أنثروبولوجية، بالإضافة إلى أعمال من مجالات معرفية

ذات صلة التي تستخدم أدوات إثنوغرافية أو نظريات أنثروبولوجية ، مع التركيز على أنماط الحياة

ا في الجلسات والمحاضرات التي تظهر في خضم الأزمات أو في ظلها. ستنظر لجنة المؤتمر أيضً

من مجال علم الإنسان والحضارة غير المرتبطة مباشرةً بموضوع المؤتمر. يهدف تنوع اللقاءات

والفعاليات خلال المؤتمر إلى تشجيع حوار مثمر وبنّاء بين الباحثات والباحثين العاملين في

ن تجمعهم اهتمامات بحثية مشتركة. الدراسات الإثنوغرافية أو في النظرية الأنثروبولوجية، ممّ

الروتين والأزمة:
إثنوغرافيا تشكُّل المعنى في حالات الأزمات

المؤتمر السنوي الرابع والخمسون للجمعية الإسرائيلية لعلم الإنسان والحضارة

 4-3 يونيو/حزيران 2026، الكلية الأكاديمية أونو والرملة

الموعد النهائي للتقديم: 1 مارس 2026
يتم تقديم طلبات المشاركة بالمحاضرات أو الجلسات عبر نموذج التسجيل فقط.

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSc2ZNC7UAWlr95yu7u10jsapm5Nwa8OHVjFCMabw3cyQKS3Rw/viewform?usp=dialog


إرشادات عامة للمشاركة في المؤتمر:
يُتاح تقديم المحاضرات والجلسات للمؤتمر لأعضاء الجمعية الإسرائيلية لعلم الإنسان1.

والحضارة. يجب تجديد العضوية في الجمعية قبل التسجيل للمؤتمرعبر موقعها
الإلكتروني.

يحق لكل مشارك أو مشاركة تقديم ورقة بحثية واحدة فقط في المؤتمر. مع ذلك، يجوز2.
ا تولي رئاسة الجلسات والمشاركة بصفة معقّب/ة. للمشاركين أيضً

يمكن تقديم العروض باللغات العبرية، العربية والإنجليزية.3.

كما كان في السابق ، يمكن تقديم مقترحات حول مواضيع لا ترتبط مباشرةً بالموضوع4.
الرئيسي للمؤتمر.

ا للجدول الزمني5. ستخضع جميع المقترحات لعملية تقييم أكاديمي، وسيتم ترتيبها وفقً
للمؤتمر. ستُعطى الأولوية للأوراق البحثية القائمة على البحوث الإثنوغرافية.

يجب تقديم المحاضرات المبنية على أطروحات الماجستير بالاشتراك مع المشرف/ة.6.
أما المحاضرات المبنية على أطروحات الدكتوراه قيد الكتابة، فيجب تقديمها مرفقة

بتوصية من المشرف/ة.

احتفال الكتب:
سيُقام احتفال بالكتب خلال المؤتمر، حيث سيتم عرض الكتب المنشورة في مجال

الأنثروبولوجيا خلال العامين الماضيين.
للدعوة لتقديم المقترحات بخصوص احتفال الكتب انقروا هنا 

الجوائز:
سيتم منح الجوائز التالية خلال المؤتمر )اضغطوا على الروابط للاطلاع على الدعوات لتقديم

المقترحات (:
جائزة الإنجاز مدى الحياة من الجمعية الإسرائيلية لعلم الإنسان والحضارة

مسابقة ماكس غلوكمان لأطروحة الدكتوراه المتميزة
مسابقة فرحة وجورج موتسفي لأطروحات الماجستير أو الدكتوراه

للاستفسار والمعلومات الإضافية، يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني
isranthro@gmail.com

أعضاء اللجنة المنظمة:
د. رافيت تلمي كوهين )رئيسة الجمعية(، بروف. تمار إيلور )ممثلة الجامعة العبرية(، د.
شلومو غوزمان كارميلي )ممثل جامعة بار إيلان(، د. رافي غروسغليك )ممثل جامعة بن
غوريون في النقب(، د. جانيت كوهين )ممثلة الكليات(، د. إينا ليكين )ممثلة الجامعة
المفتوحة(، د. مها ناطور )ممثلة جامعة حيفا(، ريكي عنتابي )ممثلة طلبة وطالبات الدكتوراه
(، د. زئيف كاليفون )أمين صندوق الجمعية(، بروف. ميخال كاربال- توبي )ممثلة جامعة تل

أبيب(
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Over the past few years, human existence has been lived out in the shadow of
ongoing crisis. Since October 7th 2023, our region has experienced a war, an
ever-worsening constitutional crisis, an increase in violence and deep and
ongoing social division. Worldwide, political violence, economic collapse, and
environmental deterioration have become an ongoing dimension of daily life.
These multiple crisis situations pose new challenges for anthropology, as a
discipline shaped by the project of the Enlightenment and the desire to
encounter the Other. Far-reaching political changes, accompanied by the
emergence and spread of new technologies, such as generative artificial
intelligence, invite a reexamination of human experience, political action, and
cultural creativity.
Ethnographic work on and in times of crisis interrogates familiar
anthropological concepts, while giving birth to new ones. It encourages us to
think of routine not only as a space of stability as opposed to crisis, but as a
dynamic social practice, generating new cultural meanings and constructing
patterns of proximity and distance under conditions of violence, uncertainty,
and existential insecurity.
In this context, we invite anthropological studies, as well as works from related
fields that employ ethnographic tools or anthropological theory, focusing on  
patterns of life that emerge in the shadow of crisis. The conference committee
will also consider sessions and lectures from the field of anthropology that are
not directly related to the conference theme.The variety of meetings and
events of the conference will encourage fruitful and friendly dialogue between
researchers who engage in ethnographic work or anthropological theory, and
share common interests.

Routine and Crisis:
An Ethnography of Meaning-Making in Crisis Situations
The 54th Annual Conference of the Israeli Anthropological Association
June 3-4, 2026, Ono Academic College and Ramle

Deadline: March 1, 2026.
Candidacy for lectures/sessions must be submitted via the registration form.

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSc2ZNC7UAWlr95yu7u10jsapm5Nwa8OHVjFCMabw3cyQKS3Rw/viewform?usp=dialog


General Guidelines for participation in the conference:
1. Conference lectures and sessions may be submitted by members of the

Israeli Anthropological Association. Membership in the association must
be renewed prior to registration for the conference via The Association’s
website.

2. Each participant may present only one work at the conference.
Presenters may, however, also serve as chairpersons and panelists.

3. Papers may be presented in Hebrew, Arabic or English.
4. As in the past, proposals may also be submitted on topics not directly

related to the main theme of the conference.
5. All proposals will be subject to academic adjudication and will be subject

to the conference schedule. Priority will be given to works based on
ethnographic research.

6. Lectures based on MA thesis work must be jointly submitted by the
author and their supervisor. Lectures based on doctoral theses currently
in progress should be accompanied by a supervisor’s recommendation.

Book Festival:
A book celebration event will be held in the course of the conference,
presenting books in the field of anthropology published over the last two
years.
For the call for participation in the book festival, click here

Awards:
The following awards will be presented during the conference (click on the
links for further details):
Lifetime Achievement Award of the Israeli Anthropological Association
Max Gluckman Outstanding Doctoral Thesis Competition
Freha and George Mutzafi Master’s or Doctoral Thesis Competition

For questions and further details, please contact us at: isranthro@gmail.com

Members of the Organizing Committee: Dr. Ravit Talmi-Cohn (President of
the Association), Prof. Tamar El Or (Hebrew University Representative), Dr.
Shlomo Guzmen-Carmeli (Bar-Ilan University Representative), Dr. Rafi
Grosglik (Ben-Gurion University of the Negev Representative), Dr. Janet
Cohen (Colleges Representative), Dr. Inna Leykin (Open University
Representative), Dr. Maha Natoor (University of Haifa Representative), Riki
Anteby (Doctoral Student Representative), Dr. Zeev Kalifon (Treasurer of the
Association), Prof. Michal Kravel-Tovi (Tel Aviv University Representative).

https://isranthro.org/join/
https://isranthro.org/join/
https://drive.google.com/file/d/13iWg32vlkicPBc9KwZ6ro2zO2Ew_Aa0B/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/18STWHy_c8GwrLUqulGU1sz4FfF0mEBmh/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1jc0cbdITybEWc648o2Ms61ACqXIzWEqA/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1djIVbdgLjYPbbcJtws0Zz-Xgf0eMI_eQ/view?usp=sharing

